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In Memoriam Joost Stolk, erelid van De Poldervlieg  

door Jan Spruit, Voorzitter 

 

Het overlijden van Joost Stolk op 17 mei 2017 is een groot verlies voor 

de familie, voor onze club en voor alle vliegvissers in Nederland. Joost 
was vanwege zijn grote verdiensten Erelid van de Vereniging 

Nederlandse Vliegvissers (VNV) en Erelid van onze club De Poldervlieg, 

een eer die maar weinigen ten deel valt. Joost was een ware nestor 

voor Nederlandse vliegvissers en bouwers van splitcane hengels. Hij had 

in zijn garage veel apparaten, vaak ook zelf ontwikkeld en een grote 

voorraad bamboe. Hoe is hij hiertoe gekomen? 

In 1972 en de jaren erna assisteerde hij zijn vriend, chef-kok Pierre 

Krans, regelmatig bij het koken op paleis Soestdijk als Koningin Juliana 

een staatsbanket gaf. Pierre brak een keer zijn dure Hardy splitcane 

hengel bij het vissen en vroeg aan Joost die te repareren ôomdat hij toch 
op een technische school werkteõ. Joost kocht toen maar het bekende 

boek van E.E. Garrison over het bouwen van bamboe hengels - A 

Masters Guide to building a Bamboo Rod - en maakte zichzelf de kunst 

eigen. Hij was wel zo eigenwijs om zijn eigen tapering formules te 

maken, die hij beter vond dan die van Garrison. Al met al schatte Joost 

in een gesprek met mij eind vorig jaar dat hij in 40 jaar meer dan 150 

hengels heeft gebouwd en meer dan 30 man heeft ingewijd in de kunst 

van het bouwen. Ook diverse clubleden van de Poldervlieg zijn heel 

trots op hun bij Joost gebouwde hengel en hierover is zelfs door Bart 

een film gemaakt te zien via een link op www.depoldervlieg.nl. 

Maar met die hengels moest ook gevist worden, dus dook Joost met 

zijn onderzoekende geest in de kunst van het vliegvissen. Hij werd lid 

van De Poldervlieg en gelet op zijn bestuurlijke kwaliteiten werd hij al 

spoedig secretaris en daarna voorzitter van onze club. Via een clublid 

rolde hij in het bestuur van de VNV en ook daar greep hij al snel de 

macht, vanuit de positieve intentie om zaken gesmeerd te laten lopen. 

Door beide verenigingen werd hij vanwege al zijn inspanningen 

benoemd tot Erelid en ook na beëindiging van zijn functies werd hem 

nog vaak om advies gevraagd. Hij stond dan ook bekend als de grijze 
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eminentie, ook wel als The Grey Ghost wat trouwens - niet geheel 

toevallig - het bindpatroon van een prachtige vlieg is. 

Joost was een warm mensen-mens met verbindende kwaliteiten. 

Daarnaast was hij een zeer markant figuur, zowel qua uiterlijk als qua 

uitstraling. Je wist het als hij aanwezig was. Na het overlijden van zijn 

geliefde vrouw Inge zes jaar geleden ging ook zijn eigen gezondheid 
langzaam achteruit. Vorig jaar verzocht hij mij om te helpen bij de 

verkoop van een groot deel van zijn vliegvisspullen via de club, nadat hij 

reeds de materialen om splitcane hengels te maken aan een leerling had 

overgedaan. Hij gaf aan het erg te missen, maar niet meer te kunnen. 

Begin 2017 werd hij binnen een maand drie maal opgenomen in het 

ziekenhuis, maar met behulp van extra zuurstof krabbelde hij weer 

overeind en was zelfs in staat om de Algemene Leden Vergadering 

medio april te bezoeken en daar nog ð naar zijn goed gebruik ð de 

nodige dingen op te merken. 

Maandag 8 mei was ik nog even bij Joost en maakte hij een montere 

indruk op mij. Wij dronken een glaasje whisky en hij praatte voluit. Op 

zaterdag 13 mei ging onze penningmeester Erik nog bij hem klussen en 

ook toen hadden ze het erg gezellig. Iedereen had de indruk dat hij 

vooruitging. En toen kwam deze week plotseling het bericht dat hij 

overleden was en ervoeren wij dit allen als een grote schok. 

Op donderdag 18 mei stond de laatste clubavond van dit seizoen 

gepland. Wij hebben het karakter ervan veranderd in een herdenking 

van onze Joost, met een korte speech en het offeren van wat druppels 

whisky in het viswater, wat een oude Ierse traditie is. Ook hebben we 

wat gedronken ter herinnering aan Joost. Veel leden hadden hun door 

Joost gebouwde splitcane bij zich. Wij zullen ons Erelid Joost erg 

missen. 

Er zijn vliegvissers die geloven dat een speciaal stukje van de hemel is 

ingericht voor vliegvissers, met een fraaie beek waarin de forellen altijd 

stijgen naar jouw vlieg. Als dat zo mocht zijn, dan hoop ik dat Joost daar 

veel strakke lijnen heeft, met zijn onafscheidelijke splitcane hengel, 

terwijl Inge in de schaduw van een fraaie boom vanaf de oever toekijkt. 

Joost, rust in vrede! 
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Tussen Vlieg en Netje  

door Jelke Boersma 

Vissen op zeeforel komt steeds dichter binnen ons handbereik. Jan 

Kamman heeft het uitzettingsproject van Zeeforel Lauwersmeer onlangs 

aan ons gepresenteerd op een clubavond. Prachtig mooi dit initiatief 

waarin Sportvisserij Nederland met een brede coalitie gaat werken aan 

het herstel van het beeksysteem in Groningen en Drenthe. Het gaat 
daarbij om habitatherstel en het verbeteren van ecologische 

verbindingen van de bovenloop tot aan de zee. Voor de zeeforel is het 

streven om uiteindelijk tot een zichzelf in stand houdende populatie te 

komen. Een belangrijk nevendoel is het stimuleren van de lokale 

economie. Een goede zeeforelpopulatie is namelijk een belangrijk 

toeristisch-recreatief product. En daarmee is dit project geen onderdeel 

van een hobby van vissers maar een duurzame economische impuls in 

de drie noordelijke provinciën. Slimme jongens daar bij Sportvisserij 

Nederland. 

Om wat meer over het vissen op zeeforel te weten te komen, las ik 
een artikel over deze sportvis van Brian Elward in Het Visblad van 

februari 2016. Hij beschrijft daarin zijn avonturen met vismaten over 

het vissen op zeeforel. Zo te lezen moet je er nog al wat tijd aan 

besteden om deze vis aan de schubben te komen. In het artikel noemt 

Brian de zeeforel de vis der krankzinnigen en verwijst daarmee naar de 

vele blank sessies die hij en zijn maten moesten ondergaan. Gericht 

vissen op de zeeforel is een verre van gemakkelijke visserij. Uren aan 

het water, talloze worpen en ettelijke stekken afvissen en dagenlang 

vang je wellicht niets. ôMaar na de zoveelste worp komt dan toch dat rukje 

en het is alsof er een elektrische stroom door de leader en de lijn rechtstreeks 

mijn arm in gaat waarna de adrenaline door mijn lichaam giertõ, zo schrijft 

Brian in zijn artikel. Alle vruchteloze uren zijn vergeten en is hij weer 

klaar voor de volgende sessies. 

Ook schrijft hij over het migratiepatroon, of eigenlijk over de afwijking 

van het migratiepatroon van de zeeforel. Niet elke zeeforel migreert 

ogenschijnlijk op dezelfde wijze. Het is blijkbaar een bekend verschijnsel 

want er zijn aparte benamingen voor. Zeeforellen die nog niet 



7 

geslachtsrijp zijn, blijven voor de kust in de winter. Deze vissen worden 

Greenlanders genoemd. Volwassen zeeforellen die de trek naar de rivier 

een jaartje overslaan worden Skippers genoemd. Kelten zijn de vissen die 

van de rivieren terugkeren en doorgaans erg mager en beschadigd zijn. 

Het lijkt wel of elke individuele zeeforel wat dat betreft dus zijn eigen 

patroon ontwikkelt. En dat is nu juist heel erg interessant want dit 
soort patronen zijn vast niet willekeurig. Wist je trouwens dat wij 

mensen (lees vliegvissers) ook gebruik maken van vaste patronen? Je 

zou het bijna kunnen vergelijken met een software-programma. Onze 

patronen zijn sets van regeltjes die bij eenzelfde input altijd dezelfde 

output opleveren. En net als software houden ze zich vrijwel niet bezig 

met de inhoud, maar bieden ze de structuur waarin de inhoud ontstaat. 

Veel van dat wat wij als vliegvissers doen lijken redelijk spontane acties. 

We doen ons ding en vaak lijkt het erop dat het gaat zoals het in je 

opkomt. Maar wanneer je uitzoomt vanuit het moment en eens kijkt 

naar datgene, wat je in een breder perspectief doet, dan komen de 

patronen aan het licht. Dat is interessant, want zodra je daar op gaat 

letten dan ga je er ongetwijfeld veel meer patronen in zien.  

Zoals het binden  van de vliegen in de wintermaanden. Het zou maar zo 

kunnen dat jij daar een eigen manier voor hebt. Voel jij je prettig bij het 

binden van een reeks vliegen van dezelfde soort en haakmaat achter 

elkaar, of bind jij juist een reeks van willekeurige vliegen? Wanneer na 

een visseizoen lege plekken zijn ontstaan in jouw vliegendoos, bind jij 

dan de vliegen die nodig zijn om jouw doos weer geordend te doen 

lijken? En het zou ook kunnen zijn dat je alleen maar nieuwe vliegen 

toevoegt. Misschien wel omdat jij nieuwe ideeën hebt gekregen of 

omdat een onbekende visser volgens een oud gebruik met jou de 

vangende vlieg deelde. En mogelijk werkt het voor jou zo dat wanneer 

een vlieg goed blijkt te vangen dat jij juist nieuwsgierig wordt naar dat 

wat ook zou kunnen werken. En je op zoek gaat naar iets nieuws.. 

En als je gaat vissen, heb jij dan de neiging om naar dezelfde plek te gaan 

waar ze de vorige keer zo goed beten? En als je daar dan bent, zou het 

mogelijk zo kunnen zijn dat jij hetzelfde vliegje als de vorige keer 

aanbindt om het daar eerst maar eens mee te proberen? Mocht het zo 

zijn dat het succes van de vorige keer uitblijft dan zou het zo kunnen 
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zijn dat jij dan iets nieuws gaat uitproberen. En wanneer jij iets nieuws 

gaat doen, wil jij dan eerst een onderbouwing hebben voordat je iets 

anders gaat proberen? Of ga jij juist eerder op jouw gevoel en ervaring 

af en probeer jij (zo op het eerste gezicht) weer iets willekeurigs?  

Wanneer je een vistrip wil gaan maken, dan zou het interessant kunnen 

zijn om jezelf af te vragen hoe jij jouw bestemming kiest. Is dat een plek 
waar jij veel verhalen over hebt gehoord, en waarvan jij weet dat er 

goed gevangen kan worden? En wellicht benader jij zo veel mogelijk 

mensen die je van informatie kunnen voorzien over de vliegen en 

methodieken. Of kies jij ervoor om off-grid - op een willekeurige plek in 

de middle of no-where - te gaan vissen? Wellicht stimuleert het je om 

niet te weten wat jij tegen gaat komen en vind jij het geweldig om dan 

juist vis te vangen. Vissen op een plek waar niemand komt.  

Het grappige is dat er in de antwoorden op al deze voorgaande vragen 

geen goed of fout is aan te geven. Het zijn persoonlijke voorkeuren en 

pas wanneer jij jezelf de vraag gaat stellen:  ôHoe doe ik dat nu eigenlijk, 
dat vliegen-binden, een visstek uitzoeken of een vistrip plannenõ ontdek 

jij de patronen die bepalen wat jouw voorkeuren zijn als vliegvisser. Het 

geeft de voorkeur aan van hoe jij de dingen graag doet en dat het werkt 

heb jij eigenlijk zelf al bewezen. Je vangt immers vis!  

Wat heeft dit nu met het vissen op zeeforel te maken, zie ik je denken. 

Binnen redelijke termijn is er weer een sportvis bij in Nederland. Het 

Lauwersmeergebied is fantastisch! Goed nieuws dus, maaré. vissen in 

het grote Lauwersmeer trekt mij persoonlijk niet. Dat urenlange 

zoeken waarbij het niet duidelijk is waar en wanneer de vis te vangen is 

staat mij tegen. Dat voelt, in tegenstelling tot het vissen op rivieren, als 
een grote gok. Eigenlijk zijn er voor mij allerlei redenen om niet naar 

het Lauwersmeer te gaan en in plaats daarvan te doen waarvan ik weet 

dat het werkt. Speel op save en ga naar de Zuidervaart, de Kyll, 

Baggelhuizen of Botshol. Comfortabel in mijn eigen veilige zone en 

weten waar ik aan toe bent. Nee, ik heb het hier niet over een patroon, 

hoor J. 

We weten dat een van de regels bij het vliegvissen is dat je moet 

variëren wanneer vangsten uitblijven. Niet droog blijven doorvissen 

wanneer de aanbeten uitblijven maar overschakelen op de nimf of 



9 

flymph of spiders of wat dan ook. De next level in het variëren zou 

kunnen zijn door heel iets anders te gaan doen. Iets wat echt buiten 

jouw eigen patronen en comfort-zone ligt. En wat dat zou kunnen zijn, 

daar kom jij vanzelf achter door de vraag aan jezelf te stellen: ôhoe doe ik 

dat nu eigenlijk?õ om vervolgens het tegengestelde te gaan doen. Ga jij 

altijd naar dezelfde stekken en ken jij die op je duimpje? Ga wat anders 

doen, maakt niet uit wat. Is het jouw patroon om nooit naar dezelfde 

plek terug te komen en wil jij elke keer iets nieuws? Ga terug, vergelijk 

de situatie met de vorige keer en kijk wat nu werkt. Dat biedt jou als 

vliegvisser namelijk nog meer mogelijkheden in het variëren en maakt je 

zo mogelijk nog succesvoller. Herken jouw eigen patroon en stap eruit. 

Na twee dagen nog geen aanbeet van een zeeforel? Dat wil niet zeggen 

dat je verkeerd bezig bent. Dus, met dit inzicht is die zeeforel een 

prachtige uitdaging. Heerlijk zwoegen in dat grote water. De kans om te 

vangen is klein, maar er is kans! En daarom wil ik je graag uitnodigen om 

dit najaar samen met mij te gaan vissen op zeeforel in het Lauwersmeer. 

Lijkt het je leuk om eens iets heel anders te gaan doen en wellicht jouw 

eerste zeeforel te onthaken? En vis jij al jaren op zeeforel en heb je er al 

vele gevangen? Ook jij bent van harte welkom. Ik hoor graag van je.  

 

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiO2rmG9ZvUAhVOalAKHS4ICYIQjRwIBw&url=https://paulsharmanoutdoors.com/news/2015/12/17/sussex-sea-trout-in-environment-agency-news&psig=AFQjCNHgLZK2CmrmkNhVvSzp7pELHPUq3A&ust=1496380532933481
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De laatste clubavond, in herinnering aan Joost  

door Ruard Janssen 

 

Op donderdag 18 mei stonden wij stil bij het leven van Joost en bij zijn 

overlijden. Dat hebben wij gedaan met een whisky ceremonie: Wij 
stonden in een grote kring aan het water van het strand van Luna. 

Mensen met laarzen of waadpak stonden in het water en de anderen 

aan de rand ervan. Jan hield een speech en bracht in herinnering dat 

zoveel mensen een splitcane hengel bij Joost hebben gemaakt of een 

hengel van hem hebben. Joost dacht zelf dat hij wel 150 hengels had 

gemaakt. Jan bracht ook naar voren dat Joost gekookt had voor de 

koningin. Ik denk voor Juliana, maar dat weet ik niet zeker. 

Ik heb ook heel veel geleerd van Joost op het gebied van hengelbouw. 

Wij hebben ook mooie gesprekken gevoerd tijdens het bouwen van een 

hengel. Tijdens de ceremonie aan het strand van Luna deelde ik (plastic) 
glaasjes en whisky rond. We hebben enkele druppels geplengd in het 

water en de rest opgedronken ter ere van Joost. 

Daarna gingen we vissen. Het was nogal koud, met een windje uit het 

noorden. Ik weet niet wat de rest gevangen heeft, maar waar ik stond 

begon ik tegen de avond, toen het donkerder werd, pas te vangen.  Ik 

kan alleen vermelden dat ik met een langzaam zinkende lijn en een 

splitcane #5 die door Joost is gebouwd heb gevist. Frits had ook een 

splitcane die door Joost is gebouwd en Hans viste met een splitcane die 

door mij is gebouwd. Ik zag dat Martien, Aad, Hans en Frits allemaal vis 

hadden gevangen. Ik had een bliekje, een voorn en twee baarzen. 

Die avond waren er 12 of 13 mannen, in gedachte aan ons vertrokken 

clublid. Het was een mooie herinnering aan Joost. 

 

  

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=0ahUKEwi7iO7hhZXUAhWSblAKHTJLD1QQjRwIBw&url=https://www.scottflyrod.com/sc&psig=AFQjCNFS4oPz1run8PBp7eZ-KnV6cb8EQg&ust=1496145268986166
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Reisverhaal: Kyllburg éé. en zo 

door Harry Wauters 

 

De Kyll is in het voorjaar toch wel een aantrekkelijke plek vooral als je 

agenda weer eens krap is. Om deze reden rijden Martin en ik opnieuw 
naar deze rivier waar we van 8 t/m 13 mei niet alleen willen vissen in 

Kyllburg maar ook op een voor ons nog onbekend traject, bij Fliessem. 

Op maandag 8 mei staan we om half twee voor het Gasthaus Barg in 

Fliessem en treffen het dat de eigenaresse van dit voormalige hotel thuis 

is. Het gebouw is jetzt nur fur trinken, voegt ze er veelbetekenend aan 

toe en alleen in de avond geopend. Voor de vergunning leggen we ieder 

û 20 neer en zijn er blij mee want er worden er per seizoen slechts 100 

afgegeven. Wij zijn nr. 38 en 39 dus sinds 15 maart zijn er ondanks het 

slechte koude weer al aardig wat bezoekers geweest. Hierna rijden we 

via Malberg, waar we verleden jaar zijn geweest, direct naar pension 

Muller en turen niet lang daarna op de brug naar het heldere water dat 

duidelijk aan de lage kant is. In Kyllburg zelf is niets veranderdéé.. 

alleen de grote forellen bij de brug zijn verdwenen. 

De volgende dag gaan we voor û 15 in Kyllburg aan de gang in het stuk 

dat loopt naar St Thomas. Via de buitenkant van het dorp komen we bij 

de ôoversteekplaatsõ waar we verleden jaar bij hoog peil erg goed 

hebben gevangen. Het water staat nu veel lager en het blijft bij een 

enkele vangst. In het volgende rechte stuk liggen opvallend veel bomen 

dwars over de rivier waartussen we af en toe leuke forelletjes vangen. 

Ze zijn tot 22 cm groot en alleen Martin vangt er een van 29 cm. In het 

stuk na de tweede oversteek vangen we niets tot we bij de eerste 

spoorbrug komen. In de volgende 500 meter naar de tweede spoorbrug 

gaan de vangsten omhoog als we de vis tussen de vaag zichtbare 

rotsblokken met onze nimfen tot een aanbeet kunnen verleiden. We 

hebben trouwens wel last van ongewoon veel missers en dat zal de hele 

trip zo blijven. In de laatste twee uur lopen we terug in de richting van 

het pension en kunnen ruim voor de supermarkt via een geschikte 

afdaalplaats het water in. Het blijkt een prima keus want we vangen 

goed in dit afwisselende stuk. Martin, die al twee voorntjes op zijn lijst 

heeft staan, voegt hier nog twee vlagzalmpjes aan toe. Op het moment 



12 

dat we de grote brug bij het pension kunnen zien moeten we het dieper 

wordende water verlaten. We zijn ieder meer dan 20 forellen rijker en 

dat is geen gek begin. 

Ons tweede avontuur begint op de camping van Fliessem. Het terrein 

ligt vlak aan de rivier en biedt, als thuisbasis van de lokale visvereniging, 

tevens plaats aan een Weiher, een forellenvijver, die wordt gevoed door 
Kyllwater. We weten alleen maar waar ons traject begint dus gaan we 

in de richting van de grens met Malberg waar we verleden jaar zijn 

gestopt. Na het passeren van twee weilanden met uitzicht op diep, 

langzaam stromend water lopen we ons onverwacht helemaal vast. 

Door deze tegenslag staan we om 11.00 weer bij ons beginpunt en 

vervolgen de rivier in de andere richting. Na een paar honderd meter 

merken we dat we ook hier doodlopen en moeten we de rivier over, 

wat door de lage stand gelukkig mogelijk is. Het is al na twaalven als 

onze nimfen eindelijk het water in kunnen. Het duurt zeker een uur 

voordat ik mijn eerste forel vang in water dat veel meer potentie moet 

hebben. Als ik mijn tweede en tevens laatste forel vang, zien we de 

hoge autobrug opdoemen met ervoor de ôhouten brugõ die een 

knooppunt vormt van enkele wandelpaden. De rivier is hier afwisselend, 

soms erg breed en uitdagend. Je kunt hier gerust veel tijd doorbrengen 

maar het water staat zo laag dat alleen enkele delen geschikt zijn om te 

worden bevist. Om 15.30 gaan we weer terug naar ons oversteekpunt 

wat Martin na enkele lossers meteen twee forellen oplevert. We 

hebben nog een mooi stuk te gaan tot aan de Weiher en hier vangt 

Martin met een snowflake dun net onder de bomen zijn vijfde en tevens 

laatste bruine forel.  

Donderdag beginnen we bij de grens met Malberg aan het resterende 

deel van Kyllburg. We vangen vrijwel meteen enkele forellen waarna we 

langzaam opstomen naar de twee loopbruggen over de rivier in de 

richting van de camping. Bij de tweede brug nemen we de lastigste en 

minst beviste oever totdat we niet verder meer kunnen. We vangen af 

en toe. Nadat Martin een vals gehaakte barbeel heeft gelost vangt hij op 

een van de laatst begaanbare plekjes een vlagzalm van 30+ cm. Na het 

passeren van het zwembad, dit deel is beschermd vlagzalm gebied, 

komen we bij de camping. Van een van de vliegvissers horen we dat hun 

ochtendsessie taai is geweest waarmee we het na een tijdje volledig 
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eens zijn. Martin weet in een kleine poel aan de overkant een azende 

forel te haken terwijl ik me tevreden moet stellen met een losser en 

een aanbeet. Op het moment dat dezelfde plek aan de overkant weer 

tot leven komt zet hij tot ieders verbazing resoluut zijn gele Mop Fly in. 

Dit veelgeroemde buitenlands reservoir bindsel maakt zijn reputatie 

echter ook op dit water geheel waar. Het levert hem zowaar een 

spontaan applaus van de toeschouwers op en grijnzend wordt de flinke 

forel onthaakt en teruggezet. Van de in totaal 25 forellen zal ik er negen 

voor mijn rekening nemen waardoor deze dag toch succesvoller is 

verlopen dan in Fliessem. Na een prima eerste maaltijd bij hotel Zur 

Post besluiten we de laatste dag naar Densborn te gaan. Het wordt laat 

want in de lounge van ons pension worden we met goede whisky 

gezellig bijgepraat over veertig jaar Kyllburg historie.  

Op de laatste dag delen we het ontbijt met zeker tien Nederlandse 

vliegvissers. We hadden al een idee dat het druk zou worden waardoor 

we willen uitwijken naar Densborn. Voor û 14 regelen we bij die Ecke 

een vergunning en lopen dan naar het oude station om bij de 

ôboomgaardõ het vrij hoge water in te gaan. Meteen haak ik vier forellen 

waarvan ik er twee echt vang. Geen slecht begin maar het vervolg is 

lastiger. Na het inhalen van vijf Nederlandse vissers staan we ruim voor 

de grote grensbepalende brug opnieuw in het water waar zich inmiddels 

ook waterplanten hebben gevestigd. Het valt nog wel mee maar is toch 

iets dat door de rivier beheerder(s) in de gaten moet worden 

gehouden. In de waterval voor de brug vangen we nog enkele forellen 

en keren dan weer om. Op de terugweg vangen we sporadisch en 

horen van het Nederlandse visgroepje dat ze ongeveer net zoveel 

hebben gevangen als wij. Zo struinen we door totdat we aankomen bij 

de waterval net voor Frau Elsen. De verbouwde overkant met de extra 

overloop is nieuw voor ons maar we vonden de oude situatie meer 

karakter hebben. Voor het eerst zien we echt stijgende vis waarvan 

Martin er slechts een kan vangen. Als even later de wind opsteekt valt 

alles meteen stil en nemen we afscheid van Densborn met in totaal 

slechts elf vissen en daar zag het in het begin niet naar uit. Voor onze 

laatste diner gaan we weer naar Zur Post waar we onze bevindingen 

doorspreken en dan is onze voorjaarstrip echt voorbij. 
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Rondje Geestmerambacht  

door Martien Boersen 

 

Een jaar of tien geleden werd het GMA afgesloten van het Noord-

Hollands kanaal. Velen onder ons kunnen zich de situatie voor de 
afsluiting nog herinneren, want toen waren er nog veel strandjes waar 

je kon waden en vooral in de zomer behoorlijk wat vis kon vangen. Het 

water was troebel en waterplanten kwamen er maar mondjesmaat in 

voor. In de zomer stak dan ook vaak de vorming van blauw alg de kop 

op. Dat was dan ook de voornaamste reden dat men het GMA afsloot 

van het Noord-Hollands kanaal. 

De plas is na de afsluiting en aanpassing drastisch veranderd. Het water 

wordt steeds helderder en in grote delen groeien weelderige groepen 

van waterplanten. Maar ik moet er ook bijzeggen dat de plas nog lang 

niet een stabiele biotoop is, zoals ik in 2015 ondervond. In dat jaar 
groeide de waterplanten weelderig tot in juli, daarna stierven bijna alle 

planten in de plas af vanwege een chronisch CO2 gebrek. Deze situatie 

kwam in mindere mate ook in andere jaren voor. Ik heb van duikers 

vernomen dat het zuurstofrijke water uit de bovenste laag in de warme 

maanden verticaal moeilijk in de plas mengt met de zuurstof arme 

onderlaag. In de warme maanden komt er vanwege zuurstof tekort dan 

ook geen vis voor dieper dan tien meter. 

Ik kan me heel goed voorstellen dat onze meeste leden geen idee 

hebben wat na de afsluiting de mogelijkheden zijn voor het vliegvissen 

op het Geestmerambacht. Ik heb daarom een dieptekaart bijgevoegd en 
bespreek aan de hand daarvan een aantal stekken. Zoals ik eerder 

vertelde, is het zuurstofgehalte in de diepe lagen in de warme maanden 

minimaal. De beste kansen om vis te vangen heb je dan ook een groot 

deel van het jaar in de brede plantenrijke oeverzone. Vanwege de brede 

rietkragen en waterdiepte zijn niet alle beschreven plekken makkelijk te 

bereiken. Ook kan het in de weekeinde vanwege dagjesmensen erg 

druk zijn langs de waterkant. Je  bent daarom in het voordeel als je kan 

vissen vanuit een (belly-) boot of zoals ik dit doe vanuit een kajak.  
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Als ik het Geestmerambacht op ga, vis ik met een afma 4 hengel op 

voorn en baars en met een afma 6 hengel op snoek. Ik vis meestal met 

een  zinklijn en schakel snel over als de dan gewenste vissoort het 

moeizaam doet. Dit zijn volgens mij goede stekken: 

¶ De loop en vissteiger aan de zuidzijde. Hier ga ik meestal met mijn 
kajak het water op. Dit is ook een bekende duikplek. De bodem 

structuur is er erg grillig met veel structuur en stenen. Duikers 

hebben er ook een parkoers uitgezet met diverse obstakels die 

boven de bodem uitsteken. De diepte gaat snel naar een meter of 

zes en na een plateau zakt deze voorbij de boei snel naar een meter 

of 20. Bij tijd en wijle kan het op deze stek barsten van de baarzen. 

Deze stek is goed vanaf de kant te bevissen. 

¶ Tussen de zuidwesthoek en westpunt. Deze stekken zijn vanaf de 

kant goed te bevissen. In de warme maanden van het jaar ligt hier 

voor de kant een brede kraag met waterplanten tot een meter of 

40 uit de kant en daarna wordt het water snel dieper tot een meter 

of 20. Vis zoals snoek en baars jaagt vanuit deze planten.  

¶ Noordzijde westpunt, vanaf de vis plek tot in de kom. Voor de 

visplek is het bodemverloop heel grillig maar in de kom is er een 

breed plateau van een meter of twee diepte waarop veel 

waterplanten staan. Op deze stek heb ik afgelopen jaar zowel baars 
en snoek als blank- en ruisvoorn gevangen. Te vermelden is dat de 

blankvoorns aan de diepe zijde van het plateau en de ruisvoorns pal 

tegen de rietkragen werden gevangen. Deze stek is beperkt van de 

kant te bevissen. 

¶ De noordzijde van de naaktrecreatie. Tegen de kant liggen stenen 
randen waartussen waterplanten groeien, ook vis je hier tegen het 

paaigebied van het meer. Vaak is er massaal visbroed aanwezig waar 

dan ook grotere vis op af komt. Deze stek is beperkt van de kant te 

bevissen.  

¶ Zuid van de noordpunt, van de kom waar veel duikerriet voorkomt 

tot 50 meter buiten de buitenkant westzijde. Een groot gedeelte van 

dit gebied is hooguit maar twee meter diep met veel waterplanten.   
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In de open gedeelten en tussen de waterplanten zit vaak veel vis. 

Deze plek is beperkt van de kant te bevissen. 

¶ Noordpunt. Ten noorden van de steiger loopt een ondiepe redelijk 
lange richel waar veel waterplanten op staan. Vanaf de steiger is 

deze stek goed te bevissen. 

¶ Noordzijde vanaf de vissteiger oost tot de stenen kant. Tot op een 

diepte van vijf meter staat langs deze gehele kant veel wier. De plek 

waar ik het meeste vang is oostelijk van de vissteiger. Hier is de 

bodem grillig met een paar gaten en richels. 

Dit zijn stekken die voor mij in het algemeen redelijk succesvol zijn, 

maar dit wil niet zeggen dat je er altijd vis zal vangen. Vaak verloopt elk 

jaar toch anders dan je vooraf voorzien had. Het verdient dan ook de 

aanbeveling om niet te lang op een plek te blijven als je weinig of niets 

vangt, maar vind je een goede plek dan blijft het Geestmerambacht een 

plas waar als vliegvisser veel te beleven valt.   
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Splitcane bouw contactdag  

door Erik van Soest 

 

Met een door jou zelf gebouwde hengel, zelf gebonden vlieg in een 

riviertje jouw forel te vangen en deze op een kampvuurtje te bereiden 
en daar, onder genot van goed glas whisky midden in de vrije natuur van 

te genieten. Voor mij is dat de ultieme beleving van mannelijkheid en 

zelfredzaamheid waar de beschaving ophoudt.  Een splitcane hengel past 

helemaal binnen het ideaalbeeld dat ik hiervan heb. Begin 2016 hoopte 

ik onder begeleiding van Joost Stolk mijn eerste splitcane te mogen 

bouwen. Mijn ambitie was om met hem het hele proces door te gaan 

van kiezen van het materiaal, uren van schaven en bewerken van het 

bamboe tot het mooie eindresultaat daar is: mijn eigen gebouwde 

splitcane hengel.  Het mocht niet zo zijn.  Joost zijn gezondheid ging 

achteruit en hij had al zijn mallen en gereedschap aan een van zijn 

leerlingen in Leiden verkocht.   

Later in het jaar ontving ik een mail over de splitcane contact dag en ik 

gaf mij op voor deelname.  Ik wilde immers nog steeds graag een 

splitcane hengel bouwen.  Het ging op 22 april gebeuren op locatie De 

Berenkuil in Putten.  Ruard ging er ook heen om zelfs een presentatie 

te geven van zijn zelf ontworpen apparaten en hulpmiddelen.  Samen 

rijden was dus snel geregeld en gezien de lengte van sommige attributen 

kwam het maar goed uit dat wij mijn bus gebruikten voor deze trip.   

Nadat ik õs morgens vroeg Ruard en zijn spullen had ingeladen volgde ik 

braaf de route van Google Maps op mijn telefoon. Onderweg babbelden 

wij wat over het bouwen van splitcane en hoe Ruard na zijn eerste 

hengel bij Joost te hebben gebouwd ook zelf is gaan bouwen met alle 

ups en downs die daarbij horen.  Ruard gaf aan hoe graag Joost zou zijn 

meegegaan maar dat zijn broze gezondheid dit niet mogelijk maakte.   

Aangekomen en verwelkomd met koffie en gebak, opende Patrick 

Mercy de dag met een toelichting over zijn motief om het evenement te 

organiseren. Hij memoreerde aan een vergelijkbare bijeenkomst 30 jaar 

eerder door het tonen van een foto met de pioniers van splitcane 

bouwers in Nederland.  Ook onze Joost stond uiteraard op deze foto 

en Patrick melde dat hij graag erbij had willen zijn.   
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Na uitleg van het programma verdeelden de deelnemers zich in kleine 

groepen en schoven aan bij één van de vier workshops die werden 

gegeven door: Kees van der Hulst met een aangepaste schaafmal, Bert 

van Wijk met schaven, beitels en slijptechnieken, Henk Melse met zijn 

Garrison wikkelapparaat en apparaat voor rechten van strips en tot slot 

Peter den Hollander (een van de organisatoren) met een workshop 

over het kiezen en splijten van juiste tonkin voor bepaalde hengels. 

Voor mij als enige niet-bouwer was alle informatie nieuw en ik 

veronderstelde dat deze voor overige deelnemers, die wel bouwen, 

gesneden koek zou zijn. Niets was minder waar. De belangstelling voor 

elkaars werkwijze en technieken was groot en er werd soms met 

bewondering gekeken hoe Kees van der Hulst zijn canes ultra fijn wist 

te splijten.  Zijn redenatie was hoe dunner de strippen, hoe minder je 

hoeft af te schaven en hij hield daardoor reservemateriaal over voor 

een eventuele misser bij het schaven, al zal dat laatste niet snel 

gebeuren.  Zo werden vele tips en technieken uitgewisseld.   

Na een korte pauze was het de beurt aan Ruard om een presentatie te 

geven over zijn werkwijze en de door hem zelf gebouwde apparaten en 

gereedschappen om de splitcane te bouwen.  Hij vertelde hoe hij met 

vallen en opstaan het bouwen van de splitcane heeft geleerd. Zijn eerste 

resultaat gedroeg zich meer als slappe spaghetti maar gaandeweg 

verbeterde hij zijn techniek. Budget voor het aanschaffen van een 

draaibank en een oven voor het bakken van de splitcane had hij niet dus 

ontwierp hij eigen oplossingen, wat veel bewondering oogstte.   

Het laatste onderdeel van de dag bestond uit het werpen met de door 

deelnemers meegebrachte hengels. Voor mij was het een verrassing dat 
een splitcane niet per definitie een zachte hengel hoeft te zijn.  Na deze 

werpsessie werd er nog een samenvatting gegeven door Patrick en wat 

vragen beantwoord over het vervolg en het gezamenlijk inkopen van 

materiaal.  Al met al was het voor alle deelnemers een waardevolle dag.  

Mijn motivatie om zelf een hengel te bouwen is weer gegroeid.   

Naschrift, 21 mei 2017    

Ik zou bovenstaand verslag al veel eerder hebben uitgewerkt en de 

eerlijkheid gebiedt me te zeggen dat ik daar te laks mee was.  Intussen is 

zoals jullie allen weten ons erelid Joost Stolk overleden.  Voor mij 
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persoonlijk is daar een bijzondere gebeurtenis aan voorafgegaan.  Jan 

Spruit was 8 mei bij Joost en vertelde hem over de door mij gemiste 

kans om de splitcane van hem op de laatste veiling aan te schaffen.  

Joost belde mij de volgende dag op met de mededeling dat hij een 

hengel voor mij had staan die ik mocht hebbenééé?!?! Daar werd ik 

dus even stil van.  Het enige wat Joost ervoor terug wilde, was een 

kleine tegenprestatie in de vorm van het plaatsen van een oprit bij zijn 

garage voor zijn scootmobiel. ôUiteraard Joost, wat je maar wilõ zei ik en 

zo zat ik zaterdag ochtend 13 mei bij Joost aan de koffie en gebak.  Het 

opritje was in een kwartiertje gemaakt tot volle tevredenheid van Joost, 

waarna hij zelf de scootmobiel naar binnen reed. Tot slot nog onder 

genot van een glas whisky geanimeerd gesproken over hengels, vissen 

maar ook over zijn carri¯re als kok waarbij hij nog fotoõs liet zien van 

diverse koude voor- en nagerechten die hij voor koningin Juliana en 

Beatrix heeft bereid.  Na enkele uren nam ik afscheid van hem, niet 

realiserend dat ik enkele dagen later het bericht zou lezen dat hij was 

overleden.  De hengel die ik van Joost had gekregen, was al bijzonder 

maar kreeg door deze bijzondere loop van omstandigheden een wel 

hele speciale betekenis, die ik lang zal koesteren elke keer dat ik er een 

lijn mee nat zal maken. Ik ben vast van plan om zelf nog een splitcane te 

gaan bouwen maar hij zal nooit zo bijzonder worden als die van Joost. 
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Catch `n Release: van het verzwaren van de leader 

naar het risico van een royement  

door Frits van Merkenstein 

 

In het Amerikaanse Vliegvisblad  Fly Fisherman kwam ik een interessant 

artikel tegen van George Daniels. Hij is een schrijver uit Pennsylvania 

van boeken, zoals het alom geprezen Dynamic Nymphing en Strip Set 

(over forelvissen met streamers). Het artikel ging met name over de 

keuze om met verzwaarde nimfen of met een verzwaarde leader te 

vissen om een vlieg op de juiste diepte in stromend water aan te 

bieden. Met opzet geeft hij aan ôjuiste diepteõ want het gaat er vaak niet 

om in 1½ meter snel stromend water je nimf tegen de bodem aan te 

bieden. Het gaat er hem om kleine, onverzwaarde, vliegjes op misschien 

een halve meter stromend water toch over een zo lang mogelijke 

afstand op de juiste diepte aan te bieden waar ze anders in of net onder 
de oppervlakte van het water zouden blijven. De vliegen die hij 

gebruikt, worden ingezet om de schuwere, grotere forellen te 

verleiden. Ze zijn vaak dun gebonden op een haakje 16 of 18 en dan 

verpest een loodverzwaring of kraaltje vaak de natuurlijke aanblik van 

de imitatie. 

In het artikel beschrijft hij hoe hij dat met een loodhagel boven of onder 

de vlieg bereikt, wat de voordelen zijn ten opzichte van het vissen met 

twee nimfen waarvan een extra verzwaard is en geeft hij wat 

aanwijzingen over het soort lood en de bevestiging ervan op de leader. 

Overigens heeft hij het in beide gevallen, verzwaarde nimf of met 
loodhagel, over anchorweight. Op zich geen nieuwe materie, maar hij 

gaat dieper in op voor- en nadelen, maar ook oplossingen dan ik in 

eerdere artikelen gelezen heb. Je moet het wel lezen in de context van 

stromend water en juist die kleine vliegjes, die hij inzet voor het, indien 

mogelijk gericht aanwerpen van grote, schuwe forellen. Enkele 

voorbeelden zijn: 

¶ In ieder geval is het bij gebruik van loodhagels een voordeel wat 

betreft het minder vastraken aan de bodem (bij eindlood), het 

vastraken van de tweede haak bij een dril van een grote forel en 
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geen kans dat net voor de big boy toehapt op het kleine vliegje een 

dom klein forelletje die verzwaarde nimf nog even pakt. 

¶ Verder - en we hebben het over grote forellen - hoef je niet zo 

extreem dun te vissen om diepte te bereiken, met een loodhagel 

krijg je ook met een dikkere tippet de vlieg toch op diepte en de 

kans om vis te verspelen is kleiner. 

¶ Lood boven of onder de vlieg kan schelen in de waarneming van de 

aanbeet, de schrijver geeft wat variaties hoe dit met behulp van 

verschillende loodplaatsingen te voorkomen. 

¶ Niet onbelangrijk, hij bouwt alleen nog maar onverzwaarde vliegen, 

de verzwaring bereikt hij met een doosje verschillende maten 

loodhagel in de zak. Dat kan heel wat vulling van het vliegvisvest 

schelen. 

Voor de geïnteresseerden, zoek op 

ôGeorge  Daniel weight the tippetõ of link 

in de digitale versie van de Poldernimf 

http://www.flyfisherman.com/how-

to/tactics/weight-the-tippet/.  

Het thema wordt zorgvuldig 

uitgewerkt in dit artikel, maar hoe 

nieuw is het idee? Op zich niet, Jan 

Schreiner beschreef al in Vliegvissen 

Nieuwe Stijl het verzwaren van leaders 

met stijlloodjes, geplaatst tegen de 

knopen van de zelfgebouwde 

getaperde leader. En het gebruiken van 

een anchorweight om de bovenste vlieg 

op de juiste diepte aan te bieden, is 

ook niet onbekend. Ons voormalig clublid Joep Annyas liet al 20 jaar 

geleden zijn onderste vlieg door de modder kruipen om de bovenste 

vlak tegen de bodem aan te kunnen bieden. Idem dito Mercy Sibum, bij 

velen van ons bekend, die een NK wedstrijd in de Egmonder 
Binnenvaart won door de onderste vlieg zich vast te laten zetten tegen 

http://www.flyfisherman.com/how-to/tactics/weight-the-tippet/
http://www.flyfisherman.com/how-to/tactics/weight-the-tippet/
https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjq87K9gZfUAhWIQBoKHQvhAfsQjRwIBw&url=https://www.amazon.com/Dynamic-Nymphing-Tactics-Techniques-Around/dp/0811707415&psig=AFQjCNGML28vmqFiRVrNZwzsWLHhj9fiWw&ust=1496212839763379
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de bodem waarmee ze de bovenste vlieg op de juiste hoogte kreeg en 

het effect van de stroming in het water wat afremde. 

Een ander probleem, het vastzitten aan de bodem, wat zich vaak 

voordoet in onze havens en grachten, zag ik ook opgelost. Toen ik in 

verband met een ander artikel over het vissen met intermediate en 

zinkende lijnen op wintervoorn wat rondkeek op internet kwam ik een 
artikel tegen over een vliegvisser op voorn. Hij gebruikte, overigens in 

combinatie met een drijvende lijn, een loodhagel aan het eind met een 

nimf erboven om diepte te halen maar ook om vastzitters te 

voorkomen. Uiteindelijk zijn de twee nimfen die normaal gebruikt 

worden ook niet bedoeld om doubletten binnen te halen, maar om het 

benodigde gewicht om diepte te halen beter te verdelen. Daarbij kan je 

zo ook uitvinden op welke diepte de vis aast. Niets let je trouwens om 

boven de anchorweight alsnog twee lichte nimfjes te plaatsen. 

Toevallig was ik toen ik dit artikel las ook met dit concept aan de gang. 

Op zich ben ik niet zo gesteld op het (wintervoorn) vissen in de 
grachten, maar als er veel en mooie baars intrekt wordt het een ander 

verhaal. Ik wil dan een onverzwaarde streamer aan een langzaam 

zinkende lijn dicht tegen de bodem aan kunnen bieden. Dan is er, zelfs 

met de langzaam zinkende lijn die ik gebruik, extra gewicht nodig 

onderaan om de streamer diep te krijgen en te houden. Als je dan een 

verzwaarde vlieg als anchorweight gebruikt, wordt het risico op 

vastlopen, zeker met een zinkende lijn, wel erg groot. Nu vind ik 

loodhagels niet de beste oplossing. Je raakt ze vaak kwijt bij het werpen, 

zijn slecht voor het milieu en met koude handen loodhagels uit een 

doosje peuteren om ze op de lijn te zetten, is ook niet alles. Ik los dit 

dilemma op met kleine warteltjes die op de witvisafdeling van de 

hengelsportzaak in veel maten te verkrijgen zijn. Met drie  maatjes bv 8-

12-16  kom je al een heel eind. Ze zijn zo aan de lijn te zetten en eraf te 

halen. De verschillende maten wartels rijg ik aan veiligheidsspelden, die 

ik in een klein doosje in mijn jas stop. Werkt prima heb ik al gemerkt. 

In zekere zin gaat een en ander - het is vloeken in de kerk - al een 

beetje lijken op dropshotten met een dropshotloodje onderop en een 

shadje daarboven. Het is bij de vliegenhengel echter de lijn op het water 

of bij zinkende lijnen de lijn in de hand die de aanbeet weergeeft, al zou 
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op zich de top van een vliegenhengel ook een goede beetregistratie 

mogelijk kunnen maken. 

Ik gaf in de titel al aan dat ik het risico van een royement riskeer, want 

het kan nog erger dan in bovenstaande vergelijking. Ik vis graag op baars 

en deed dat vroeger ook vaak met kunstaas. Er zijn in de grachten veel 

plekken waar je werpend met de vliegenhengel niet bij kan of je vlieg 
niet lang genoeg op die plek kan houden. Het warteltje bracht mij op 

het idee om snel te kunnen switchen van vliegvissen naar 

dropshotvissen zonder twee hengels mee te moeten sjouwen. Een 

aantal dropshotloodjes van 1½ - 5 gram heb ik voorzien van een speldje 

en als ik nu zo`n plek als hierboven tegenkom die ôruiktõ naar baars, is 

het een kleine moeite het dropshotloodje met de wartel te verbinden. 

Met de 9 voets # 4 die ik gebruik zijn veel van die lastige plekjes goed te 

bereiken en heel langzaam af te vissen of je kan het streamertje op die 

plek wat rond laten hangen. Aanbeten komen wel door, hetzij op de 

vliegenlijn als die in een bocht hangt, maar zeker ook op de top. En 

uitgevist? Dan gaat het loodje er weer af en ben ik weer een 

ôdeugdzameõ vliegvisser. Door omstandigheden heb ik dit idee nog niet 

in de praktijk kunnen brengen en voor ideeën of voornemens alleen kan 

je nu eenmaal niet bestraft worden. Komende winter ga ik dit idee 

beslist een keer uitproberen en dat geeft mij de tijd om alvast een 

goede advocaat te vinden die mijn eventuele royement kan aanvechten. 

 

  

http://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjnlJS4gpfUAhWHSRoKHTqaAcAQjRwIBw&url=http://nl.depositphotos.com/10757411/stock-photo-freshwater-perch.html&psig=AFQjCNFRBW6g_eRFg-4oem-yqadah6ACng&ust=1496213075261217
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Op Sterk Water: de Leijen  

door de Redactie 

 

Waar eind jaren zestig zand werd gewonnen voor de aanleg van wegen 

ontstond tevens de Leijen, een zwemplas deels omzoomd door 

rietkragen. De vele beschutte zandstrandjes langs de kant zijn zeer 

geschikt om te vissen, al is werpen met de vliegenhengel op sommige 

plekken meer dan een uitdaging. In totaal heeft het gebied een omvang 

van 11 hectare. Het diepste punt van de plas is ongeveer 20 meter. 

Vooraf was er amper vistechnische informatie te vinden. Het enige wat 

bekend was, betrof de visstand met veel karper, brasem en een enkele 

meerval. Dat is op zich al geen best teken, want het zijn bodem 

omwoelers die troebel water veroorzaken. Nog wel enkele tips. Er is 

een behoorlijk stuk strand waar je kan waden tot 50 cm diep, neem 

lieslaarzen mee. Verder zijn er veel plekken waar een rolworp 
makkelijker gaat vanwege de begroeiing dus dubbeltapse lijnen kunnen 

helpen. Probeer een intermediate of langzaam zinkende lijn, die schiet 

sneller en met een kortere leader heb je minder problemen achter je. 

Biologische aspecten  

De bodem is zandig. De watertemperatuur was aan het oppervlak 

ongeveer 20 graden met een sprong laag op 5,5 meter. De pH 

wachthuis gemeten was 8.2. Dat is wat basisch maar niet abnormaal. 

Het water was niet overal even helder. Als de troebeling veroorzaakt is 

door alg zal het helderder zijn in de herfst. Volgens Jelke waren er 

boven het water veel insecten. De oogst na het scheppen met een netje 

was een beetje mager maar dat zegt niet alles, want de monsterplaatsen 

zijn nogal bepalend. Aangetroffen zijn veel vlokreeftjes (Daphnia) van 

heel klein tot een cm, tamelijk veel eenoogkreefjes (Cyclops), kleine 

duikwants, klein waterkevertje en keverlarf en een paar kleine wormen.  

Verslag van het vissen  

Frits: Hans en ik moesten vandaag helaas verstek laten gaan, maar wij 

zijn er 23 april geweest en toen vingen we echter niets. We zagen toen 

al wel paaiende brasem of karper en een enkele keer een beweging in 

de oppervlakte. Nu was het die dag mooi weer, maar over het 
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algemeen waren maart en april nog behoorlijk koud. De blank van die 

dag zegt dan ook nog niet veel over de visstand. Als ik het vergelijk met 

de Hofmanhaven in Den Oever (in de goede tijd), daar kwam de voorn 

bij een koud voorjaar ook pas begin mei op de kant om te paaien. En 

dan ving je het ene weekend helemaal niets en het weekend daarop zat 

er volop vis. Overigens was het in de afgelopen periode, ook in het 

ondiepere polderwater, moeilijk om aan een visje te komen. Dit zowel 

wat aantal als formaat betreft, al schijnt in de grachten en singels in 

Edam nog goed gevangen te zijn tot eind april toe. Dat je nu ook met 

een streamertje mag vissen geeft weer wat meer mogelijkheden. Baars 

zit bijna overal en in nieuwer water is het een van de eerste vissoorten 

die zich daar vestigt. 

Mart: Zondag 28 mei gevist met mijn kajak van 7 tot 11 uur in de 

Leijen bij Hensbroek. Ik begon aan de oostkant waar op dat moment de 

zon nog niet op scheen. Amper was ik 10 minuten aan het vissen of ik 

werd aangesproken door een karper visser die zijn lijnen daar uit had 

staan. Om de plas waren op drie plekken karper vissers actief. Ik 

besloot de plas over te varen en op mijn dieptemeter te kijken hoe diep 

de plas was en waar de sprong laag zich bevind. De plas heeft een 

diepte van ongeveer 17 meter en de eerste sprong laag bevond zich op 

5,5 meter, ook tekende de dieptemeter boven de sprong laag 

behoorlijk wat vis. Aangekomen aan de noordzijde van de plas ving ik 
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als snel een forse blankvoorn van 25 cm. Dit was wel de enige vis die ik 

aan deze zijde wist te vangen. Al peddelend kwam ik aan bij de zuidkant 

van de plas. Hier ving ik een aantal ruisvoorntjes en later een aantal 

baarsjes tot 15 cm. Ik viste met een aftma 4 hengel met drijvende 

afgewisseld met een zinklijn. Ik begon met nimfen te vissen en na de 

eerste baars gevangen te hebben schakelde ik over op de streamer. 

Wat opviel is, dat ik een behoorlijk aantal missers had op de streamer. 

In de korte tijd dat we gevist hebben in de Leijen  hebben we niet alle 

mogelijkheden kunnen benutten maar wat mij betreft is de Leijen een 

plas waar ik zeker nog wel een keer terugkom. 

Bart: Toen Frits de Leijen voorstelde voor het redactievissen moet ik 

toegeven dat ik er enigszins sceptisch over was. Mijn eerste indruk was 

dat het een overvolle, afzichtelijke recreatieplas moest zijn. Ondanks 

dat en de aangekondigde hitte besloten we door te zetten en er zo 

vroeg mogelijk heen te gaan. Op die zondag stond ik om 06.45 voor de 

deur van Jelke. Na een snelle kop koffie reden wij, nog met het idee dat 

het soepballen vissen zou worden, naar de Leijen. De eerste indruk was 

meteen een stuk positiever, want er was in ieder geval sprake van 

heldere soep. Het oppervlak werd frequent doorbroken door stijgende 

vis. Jelke begon met vissen op de steiger, Martien ging te water en ik 

wandelde eens rustig langs de zuidkant op zoek naar een goede stek. 

Die vond ik al snel in de vorm van een water inlaat die uitmondde in de 

plas waar flink wat stijgende vis zichtbaar was. Ik bond een duetje van 

twee kleine goudkopnimfjes, eentje rood en de andere olijfgroen, en 

wierp ze te water. Al snel had ik mijn eerste aanbeet en landde ik een 

bescheiden, maar altijd weer mooi ruisvoorntje. Ik miste het nodige 

maar ving zo binnen afzienbare tijd een zevental visjes. Martien kwam 

aan peddelen en ving ook vanuit zijn positie de nodige visjes. Om weer 

eens wat anders uit te proberen, bond ik een streamertje aan maar kon 

enkele aanbeten van baarsjes niet verzilveren. Toen schakelde ik over 

op een droog vliegje maar dat leverde mij weinig resultaat op. Na een 

uur of tien was het vangen die ochtend voorbij. Al met al vond ik het 

een leuke plas water. Ik vermoed dat het water er helderder kan zijn als 

de temperatuur niet zo hoog is. Dus nog een keer terugkomen in het 

najaar? Ja, graag. 



28 

Jelke: Toen wij in de vroege ochtend aankwamen op een serene plas 

was het water redelijk helder. Ik had een nieuwe hengel bij mij. Een 

Greys streamflex FX2 #5 die eigenlijk iets te zwaar is voor de 

omstandigheden maar aangezien ik mijzelf had ingesteld op een ochtend 

streamervissen volstond deze hengel prima. Ik ben op het steigertje 

gaan vissen dat het water in loopt zo voor het strand. Na de eerste 

worp met een intermediate lijn en een licht verzwaard streamertje (wit) 

kreeg ik een ferme ruk aan mijn lijn. Kleine snoek of grote baars. Helaas 

was het daarna wel over met de aanbeten op de streamer. Door het 

relatief heldere water kon ik veel kleine baars mijn streamertje zien 

volgen maar toehappen? Ho maar. Ik heb de streamers wat langer laten 

afzinken maar ook dat gaf niet de gewenste reactie. Doordat ik veel vis 

in de bovenste lagen zag azen ben ik overgestapt op kleine, 

onverzwaarde nimfjes en kreeg wat aanbeetjes. Het vangen begon toen 
ik overschakelde op de droge vlieg. Zo heb ik mooie ruisvoorns 

gevangen tussen de 10 en de 18 cm. Mooie vissen met bovenstandige 

bek en een mooie bronskleur. Spannend omdat ik zo in de ochtend de 

vis kon zien die mijn vlieg onderzocht en toehapte. Ik miste in het begin 

een aantal vissen doordat de ietwat strakke #5 de vlieg wel heel abrupt 

weer uit de bek van de vis trok. Met een zogenaamde strip-strike lukte 

het wel om het contact met de vis te maken en de haak te zetten. Het 

soort vlieg maakte niet zo veel uit. Kleine vliegen is het devies, 

gebonden op haakmaat 16 of 18. In de ochtend was er veel 

insectenleven op het water in de vorm van vliegen en haften. Na een 




